
 

 

Zápis ze zasedání 

Rady pro vnitřní hodnocení 

dne 10. prosince 2024 

 
Přítomni: dle prezenční listiny 

Místo jednání: Rektorát Masarykovy univerzity + MS Teams 

Sp. zn.:   MU-IS/318442/2024/2570497/RMU 

 

Program: 

1. záměr vzniku doktorských studijních programů a návrh vzniku navazujícího magisterského 

studijního programu Přírodovědecké fakulty; 

2. kontrolní zprávy ke studijním programům Lékařské a Filozofické fakulty; 

3. harmonogram vnitřních hodnocení studijních programů v roce 2025; 

4. návrh rozšíření navazujícího magisterského studijního programu Filozofické fakulty; 

5. návrh rozšíření a podstatné změny navazujícího magisterského studijního programu Fakulty 

sociálních studií; 

6. zásady pro alternativy bakalářských prací; 

7. různé. 

 

 

Úvod 

Místopředsedkyně Rady pro vnitřní hodnocení MU (dále také jen „RVH“) doc. Pitrová přivítala 

přítomné členy a členky RVH a seznámila je s programem zasedání. Na úvod jednání představila nové 

členky a členy RVH, kterými jsou prof. Slaninová, doc. Němec, doc. Vysoký a Mgr. Rudolfová, a popřála 

hodně úspěchů v nové roli.  

RVH se rozhodla nezařadit na program jednání návrh Fakulty informatiky na vznik anglické jazykové 

mutace studijního programu N-Artificial Intelligence and Data Processing a návrh Přírodovědecké 

fakulty na rozšíření studijního programu N-Životní prostředí a zdraví o nové studijní plány se 

specializací. RVH konstatovala, že předložené materiály nevyhovují požadavkům stanoveným vnitřními 

předpisy univerzity, zejména směrnice č. 1/2024 Pravidla pro tvorbu studijních programů a programů 

celoživotního vzdělávání, a vyjádřila znepokojení nad několika konkrétními nedostatky týkajících se 

struktury studijních plánů či nesouladu údajů uvedených v Informačním systému MU s údaji 

v předložených podkladech. RVH proto apeluje na fakulty, aby věnovaly patřičnou pozornost přípravě 

podkladů a zajištění jejich souladu s vnitřními předpisy univerzity.  
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1. Záměr vzniku doktorských studijních programů a návrh vzniku navazujícího magisterského 

studijního programu Přírodovědecké fakulty 

 

Proděkan Přírodovědecké fakulty prof. Bláha a navrhovaná garantka doc. Procházková Schrumpfová 

vysvětlili kontext záměru vzniku doktorského studijního programu, který představuje symbiózu 

zkušeností několika pracovišť fakulty a CEITEC. V případě schválení studijní program absorbuje stávající 

úzce zaměřený studijní program Anatomie a fyziologie rostlin včetně stávajících studentů. RVH  

se zajímala o předpokládaný zájem uchazečů, realistický odhad počtu přijímaných studujících a plány 

na případné sloučení s dalšími doktorskými programy.  

 

I. Experimentální biologie rostlin (D) 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 14 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje záměr 

vzniku doktorského studijního programu Experimentální biologie rostlin předložený Přírodovědeckou 

fakultou MU včetně navržených hodnotitelů. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 2 

Usnesení bylo přijato.  

 

II. Experimental Plant Biology (D) 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 14 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje záměr 

vzniku doktorského studijního programu Experimental Plant Biology předložený Přírodovědeckou 

fakultou MU včetně navržených hodnotitelů. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 

Pro: 12 

Proti: 0  

Zdržel se: 2   

Usnesení bylo přijato.  
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III. Bioinformatika (N) 

Zpravodaj prof. Krob pozitivně zhodnotil návrh vzniku studijního programu a připomněl, že v září 2024 

RVH projednávala návrh souvisejícího bakalářského studijního programu Bioinformatika, přičemž oba 

studijní programy jsou zajištěny velmi podobným způsobem. Zpravodaj poukázal na drobné nedostatky 

jako je chybějící literatura u některých předmětů. Navrhovaná garantka prof. Wimmerová vysvětlila, 

že u dynamicky se vyvíjejících oborů literatura velmi rychle zastarává, nicméně podklady byly z IS MU 

vygenerovány dříve, než byly informace do Katalogu předmětů doplněny. RVH pro obdobné případy 

doporučila u předmětů uvést odpovídající vysvětlující text či náhradní obsah; apelovala také na lepší 

komunikaci aktérů při přípravě návrhu tak, aby Export údajů o studijním programu byl vygenerován až 

v momentě, kdy jsou podklady kompletní.  

Hlasování o tomto návrhu se neúčastnila prof. Wimmerová coby navrhovaná garantka studijního 

programu. 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 14 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje návrh 

vzniku navazujícího magisterského studijního programu Bioinformatika předložený Přírodovědeckou 

fakultou MU a uděluje oprávnění uskutečňovat studijní program na 7 let. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 13 

Pro: 13 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

2. Kontrolní zprávy ke studijním programům Lékařské a Filozofické fakulty 

 

RVH projednala kontrolní zprávu Lékařské fakulty k navazujícímu magisterskému studijnímu programu 

Neurovědy a doplnění kontrolní zprávy Filozofické fakulty k navazujícímu magisterskému studijnímu 

programu Zvukový design a multimediální technologie, týkající se studijních opor v kombinované 

formě studia. RVH konstatovala, že smyslem jejích požadavků na studijní opory není naplnění 

formálních kritérií příslušné metodiky, ale vytvoření prakticky využitelných a funkčních studijních opor 

pro studující v kombinované či distanční formě studia. 

 

IV. Neurovědy (N) 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU konstatuje, že studijní opory v předmětech studijního programu nejsou 

v souladu s požadavky metodického listu „Kombinovaná a distanční výuka na Masarykově univerzitě“. 

V interaktivních osnovách chybí základní náležitosti opor vymezené metodikou a u některých chybí 

i samotný obsah. Rada pro vnitřní hodnocení MU proto požaduje v termínu do 31. října 2025 doplnění 

kontrolní zprávy dokládající úplné uvedení studijních opor do souladu se standardy vymezenými 

metodikou. 
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Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 

Pro: 14 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

V. Zvukový design a multimediální technologie (N) 

Před hlasováním jednání dočasně opustila doc. Luhová. 

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU konstatuje, že u části předmětů došlo k posunu v obsahové a zejména 

formální kvalitě studijních opor. Přesto však přetrvává zásadní nevyrovnanost ve zpracování opor mezi 

předměty a u některých opor je stále patrný formalistní přístup bez obsahu funkčního pro studující. 

Rada pro vnitřní hodnocení MU požaduje uvést obsahovou i formální podobu opor v interaktivních 

osnovách do souladu s metodikou tak, aby se staly plně funkční pomůckou pro studující 

v kombinovaném studijním programu. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 13 

Pro: 13 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

3. Harmonogram vnitřních hodnocení studijních programů v roce 2025 

 

Rada pro vnitřní hodnocení projednala harmonogram vnitřních hodnocení studijních programů 

plánovaných na rok 2025. Vnitřní hodnocení studijních programů, u nichž začala výuka v letech 2021 

a později, bylo na základě požadavku fakult odloženo na rok 2026.  

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 13 Řádu kvality studijních programů 

 

a) schvaluje harmonogram vnitřního hodnocení bakalářských a magisterských studijních programů MU 

na rok 2025, který tvoří část A. přílohy zápisu z jednání; 

 

b) z důvodu pozdějšího začátku výuky schvaluje odklad vnitřního hodnocení bakalářských 

a magisterských studijních programů MU, které jsou uvedeny v části B. přílohy zápisu z jednání, na rok 

2026; 
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c) bere na vědomí, že v bakalářském studijním programu Ekonomicko-správní fakulty MU Management 

veřejných služeb vnitřní hodnocení v roce 2025 neproběhne, neboť v tomto programu není žádné 

aktivní studium. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 13 

Pro: 13 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

4. Návrh rozšíření navazujícího magisterského studijního programu Filozofické fakulty 

 

VI. Český jazyk a literatura (N) 

Zpravodajka doc. Pitrová ocenila racionální přístup spočívající ve vytvoření jednooborového studijního 

plánu sjednocujícího dosavadní specializace a požádala o upřesnění mechanismu volby diplomových 

seminářů. Garant prof. Kosek doplnil, že v současnosti program čelí poklesu zájmu uchazečů a stávající 

specializace nejsou ekonomicky udržitelné. RVH se zajímala také o podobu státní závěrečné zkoušky 

v jednooborovém studijním plánu.  

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 15 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje návrh 

rozšíření navazujícího magisterského studijního programu Český jazyk a literatura o jednooborový 

studijní plán „Český jazyk a literatura“ předložený Filozofickou fakultou MU. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 13 

Pro: 13 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

 

5. Návrh rozšíření a podstatné změny navazujícího magisterského studijního programu 

Fakulty sociálních studií 

 

VII. Sociální práce (N) 

Děkan Fakulty sociálních studií prof. Balík představil návrh rozšíření a podstatné změny studijního 

programu, který je primárně motivován snahou o zpřehlednění studijní nabídky na fakultě a zároveň 

reaguje na výstupy vnitřního hodnocení. Nový jednooborový studijní plán má nahradit dosavadní 

roztříštěné a překrývající se specializace. Zpravodaj doc. Najvar ocenil tento přístup a vyzdvihl posílení 

aktuálních témat v kurikulu programu. V následné diskusi se RVH zajímala o potenciální nárůst počtu 



 
 
 

6 
 
 

uchazečů či možnosti uplatnění absolventů a ocenila také příkladné zpracování studijních opor pro 

kombinovanou formu studia.   

Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU 

 

a) v souladu s čl. 15 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje návrh rozšíření navazujícího 

magisterského studijního programu Sociální práce o jednooborový studijní plán „Sociální práce“ 

předložený Fakultou sociálních studií MU; 

 

b) v souladu s čl. 16 Řádu kvality studijních programů MU schvaluje s účinností od 1. září 2025 návrh 

podstatné změny téhož studijního programu spočívající v úpravě charakteristiky a profilu absolventa 

ve vazbě na rozšíření studijního programu o jednooborový studijní plán. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 13 

Pro: 13 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

6. Zásady pro alternativy bakalářských prací 

 

RVH se vrátila k rozpracovanému tématu z minulého zasedání, při němž dospěla ke shodě na 

rámcových požadavcích v oblasti odborné diskuse, zásad pro zpřístupňování textů nebo protokolů 

o průběhu obhajoby či veřejné rozpravy. 

 

Za klíčovou část státní závěrečné zkoušky v bakalářském studiu považuje RVH buďto obhajobu 

bakalářské práce, nebo veřejnou debatu nad alternativou této práce. Rovněž v případě alternativy 

bakalářské práce pak považuje za potřebné, aby byl tento alternativní výstup zhodnocen 

kvalifikovaným odborníkem, ať už bude toto hodnocení zpracováno v podobě oponentského posudku, 

posudku zpravodaje nebo v jiném obdobném formátu. 

 

RVH v této souvislosti pokládá dále za nezbytné, aby požadavky na podobu státní závěrečné zkoušky 

byly maximálně transparentně komunikovány směrem ke studujícím a v souladu s pravidly. V případě 

změny podmínek musí být vše včas a srozumitelně vysvětleno a řešení zvoleno ve prospěch studujících 

tak, aby nebyly podmínky ukončení studia a podoby státní závěrečné zkoušky nepředvídatelně měněny 

v průběhu studia. Zvláštní pozornost pak musí být věnována specifickým případům typu prodlužování 

studia, předchozí neúspěšná obhajoba bakalářské práce apod. 

RVH si uvědomuje, že tato problematika se dynamicky vyvíjí, předpokládá tedy i do budoucna 

pokračování diskuse na toto téma. Současně je připravena pokračovat v dosavadní praxi a umožnit 

fakultám předběžné konzultace záměrů tohoto typu. 

V průběhu projednání tohoto bodu se k jednání opětovně připojila doc. Luhová a z jednací místnosti 

odešel doc. Vysoký. 
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Návrh usnesení: 

Rada pro vnitřní hodnocení MU je přesvědčena, že alternativy bakalářské práce jsou projevem 

rozmanitosti studijních programů a modernizace státní závěrečné zkoušky v souladu se současným 

vývojem vzdělávání a profilem absolventů. Nemají však být považovány za zjednodušení podmínek 

ukončení studia. Rada pro vnitřní hodnocení MU považuje s ohledem na zachování kvality procesu 

ukončování studia za zásadní, aby nedílnou částí státní závěrečné zkoušky byla buď obhajoba 

bakalářské práce, nebo debata nad její alternativou. Domnívá se, že schopnost argumentace 

a autentické odborné diskuse patří k zásadním a nenahraditelným dovednostem absolventů MU. 

 

S ohledem na výše uvedené Rada pro vnitřní hodnocení MU stanovuje tyto zásady: 

 

1. Obhajoba, rozprava, diskuse, prezentace nebo jiná podoba veřejné debaty tvoří zásadní část státní 

závěrečné zkoušky, a to i v případě nahrazení bakalářské práce alternativním výstupem. Tento prvek, 

který má u bakalářských a diplomových prací formu obhajoby, vnímá Rada pro vnitřní hodnocení MU 

jako významný nástroj k ověření schopnosti studujících samostatně analyzovat problém a následně 

formulovat a prezentovat závěry. 

 

2. Alternativa bakalářské práce je vždy zhodnocena kvalifikovaným odborníkem. Toto hodnocení, které 

má u bakalářské práce podobu oponentského posudku, může být nahrazeno posudkem zpravodaje, 

popř. jiného odborníka, případně jiným formátem. 

 

3. Průběh státní závěrečné zkoušky i veřejné debaty je transparentní. Alternativa bakalářské práce je 

vždy zpřístupněna veřejnosti, nerozhodne-li Rada pro vnitřní hodnocení MU jinak. O individuální 

žádosti studenta o nezpřístupnění či omezení zpřístupnění alternativy bakalářské práce rozhoduje 

děkan fakulty. V případě, že veřejnosti zpřístupněna není, je vypracován a zpřístupněn záznam 

o průběhu a výsledku veřejné debaty nad alternativou bakalářské práce. 

 

Hlasování:   

Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 13 

Pro: 13 

Proti: 0  

Zdržel se: 0   

Usnesení bylo přijato.  

 

7. Různé 

Vnější hodnocení MU  

Prorektor pro vzdělávání a kvalitu dr. Bulant jménem pana rektora poděkoval všem, kteří se zúčastnili 

diskusí s hodnoticí komisí Národního akreditačního úřadu v rámci vnějšího hodnocení Masarykovy 

univerzity a zprostředkoval také poděkování komise za otevřenou diskusi, které se ve dnech 

4.– 6. prosince 2024 postupně zúčastnilo přibližně 140 osob z různých součástí MU. Odbor pro kvalitu 

informoval o předpokládaném dalším průběhu vnějšího hodnocení MU ze strany NAÚ. 
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Termíny hodnoticích schůzek 

RVH si povšimla, že termíny hodnoticích schůzek na fakultách se v některých případech kryjí 

s termínem zasedání RVH. RVH připomíná, že v souladu s čl. 13 odst. 11 Řádu kvality studijních 

programů MU se členové a členky RVH obvykle účastní hodnoticí schůzky vnitřního hodnocení 

studijního programu. RVH proto požaduje, aby fakulty umožnily účast členů a členek RVH na 

hodnoticích schůzkách a jejich termíny plánovaly tak, aby nekolidovaly s termíny jednání RVH, které 

jsou zveřejněny na webových stránkách univerzity na celý rok dopředu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Příští jednání se uskuteční v úterý 21. ledna 2025. 

Zpracovali: Mgr. Bc. Pavlína Studená, Mgr. Jan Bláha 

Schválila: doc. Markéta Pitrová, místopředsedkyně RVH MU 

  

https://www.muni.cz/o-univerzite/fakulty-a-pracoviste/rady-a-komise/rada-pro-vnitrni-hodnoceni#zasedani
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Prezenční listina členů Rady pro vnitřní hodnocení MU 

 Přítomen Přítomen na část jednání Nepřítomen 

prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D.   * 

doc. PhDr. Markéta Pitrová, Ph.D. *   

prof. PhDr. Josef Krob, CSc. *   

doc. PharmDr. Kateřina Kubová, Ph.D. *   

doc. RNDr. Lenka Luhová, Ph.D.  *  

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D. *   

doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D. *   

doc. Mgr. Jan Obdržálek, PhD *   

prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, CSc. *   

Mgr. Anna Rudolfová *   

doc. MUDr. Iva Slaninová, Ph.D. *   

prof. Ing. Antonín Slaný, CSc. *   

doc. Mgr. Robert Vysoký, Ph.D.  *  

prof. RNDr. Michaela Wimmerová, Ph.D. *   

prof. Dr. Ing. Pavel Zemčík, dr. h. c. *   

 

 

Prezenční listina hostů 

Mgr. Michal Bulant, Ph.D. prorektor pro vzdělávání a kvalitu MU 

Mgr. Kateřina Oleksíková, Ph.D. Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Jan Bláha Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Jakub Havlíček, Ph.D. Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Soňa Nantlová Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Bc. Pavlína Studená Odbor pro kvalitu RMU 

Mgr. Karolína Zlámalová Odbor pro kvalitu RMU 

prof. RNDr. Luděk Bláha, Ph.D. Přírodovědecká fakulta MU 

Ing. Lucie Janíčková Přírodovědecká fakulta MU 

doc. Mgr. Petra Procházková Schrumpfová, Ph.D. Přírodovědecká fakulta MU 

doc. Mgr. Irena Radová, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

doc. PhDr. Iva Burešová, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

Mgr. Kateřina Kalová, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

prof. Mgr. Pavel Kosek, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

doc. Mgr. Zuzana Urválková, Ph.D. Filozofická fakulta MU 

prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. Fakulta sociálních studií MU 

doc. Mgr. et Mgr. Adéla Souralová, Ph.D. Fakulta sociálních studií MU 

doc. PhDr. Monika Punová, Ph.D. Fakulta sociálních studií MU 

doc. PhDr. Kateřina Kubalčíková, Ph.D. Fakulta sociálních studií MU 
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Příloha: Harmonogram vnitřních hodnocení studijních programů na rok 2025 

 

A. Studijní programy hodnocené v řádném termínu v roce 2025 

Fakulta Název programu Typ 

FaF Farmacie M 

FaF Pharmacy M 

FF Učitelství latinského jazyka a literatury pro střední školy N 

FF Visual Cultures and Art History N 

FF Nizozemský jazyk, literatura a kultura B 

FI Kyberbezpečnost B 

FI Softwarové inženýrství N 

LF Porodní asistence B 

LF Radiologická asistence B 

LF Veřejné zdravotnictví N 

LF Všeobecné ošetřovatelství B 

LF Výživa dospělých a dětí N 

PdF Předškolní pedagogika N 

PdF Učitelství praktického vyučování B 

PdF Vychovatelství B 

PřF Buněčná biologie N 

PřF Biofyzika N 

PřF Molecular and Cell Biology N 

PrF Veřejná správa N 

 

 

B. Studijní programy s hodnocením odloženým na rok 2026 

Fakulta Název programu Typ 

FSS Politics, Media, and Communication B 

FSS Global Challenges: Society, Politics, Environment B 

FI Digitální lingvistika N 

ESF Economics and Public Policy B 

ESF Business Management and Finance B 

ESF Analytika byznysových dat B 

ESF Management měst a regionů B 

ESF Finance, účetnictví a daně B 

ESF Podnikový management B 

 


